
Oświadczenie złożone 

przez senator Alicję Chybicką 

na 52. posiedzeniu Senatu 

w dniu 10 kwietnia 2014 r. 

Oświadczenie skierowane do zastępcy prezesa Narodowego Funduszu Zdrowia Wiesławy Kłos 

Szanowna Pani Prezes! 
Do mojego biura wpłynęło pismo dyrektora Wojewódzkiego Zespołu Specjalistycznej Opieki Zdrowotnej 

we Wrocławiu, pana Macieja Sokołowskiego, z prośbą o interwencję w sprawie poradni endokrynologii dzie-
cięcej w Centrum Medycznym „Dobrzyńska” we Wrocławiu. 

CM „Dobrzyńska” od wielu lat prowadzi poradnię endokrynologii dziecięcej i od wielu lat jest jedną z 

trzech takich poradni funkcjonujących w województwie dolnośląskim. Niestety w systemie publicznym po-
radnia CM „Dobrzyńska” będzie funkcjonowała tylko do 15 kwietnia 2014 r. – tak podpisany jest aktualny 
kontrakt z DOW NFZ. W ogłoszonym przez NFZ konkursie oferta CM „Dobrzyńska” była jedyną zgłoszoną 

ofertą, ale została odrzucona z powodu zaproponowanej wyceny – 11 zł 50 gr za punkt. 
W drugiej połowie 2013 r. koszt realizacji punktu w poradni CM „Dobrzyńska” wyniósł 15 zł 51 gr. „Ce-

na oczekiwana” przez DOW NFZ od pięciu lat kształtuje się na poziomie 9 zł 20 gr za punkt, podczas gdy na 
Mazowszu i w Łodzi jest to 11 zł za punkt. W ciągu roku poradnia dołożyła do realizacji świadczeń 80–100 
tysięcy zł. 

Od stycznia 2014 r. CM „Dobrzyńska” realizuje miesięcznie około dwustu osiemdziesięciu porad, co 
przekłada się na wykonanie około tysiąca ośmiuset punktów miesięcznie. Limit miesięczny poradni to tysiąc 

siedemset czterdzieści siedem punktów. Koszt realizacji punktu (przy tej liczbie punktów miesięcznie) wyno-
si 12 zł 20 gr za punkt. 

Pod stałą opieką poradni pozostaje ponad tysiąc trzysta dzieci. Są to dzieci, które w okresie od stycznia 

2010 r. do 26 marca 2014 r. odwiedziły poradnię minimum cztery razy. Z przekazanych informacji wynika, 

że pozostałe dwie poradnie nie są w stanie obsłużyć pacjentów z CM „Dobrzyńska”. Okres oczekiwania w 

poradni PSK1 we Wrocławiu wynosi sto siedemdziesiąt sześć dni, a w Legnicy – ponad rok. Ponadto mali 
pacjenci zgłaszający się do innych poradni endokrynologicznych są traktowani jako pacjenci „pierwszorazo-
wi”. 

Zwracam się do Pani Prezes z prośbą o podjęcie działań i znalezienie jakiegoś kompromisu, który umoż-
liwi funkcjonowanie poradni i tym samym zapewni prawidłową opiekę chorym dzieciom. 

Z wyrazami szacunku 
Alicja Chybicka 

 




